
PROTOK6I

Z posiedzenia Rady Dziekariskiej Wydzialu Filozofii i Nauk Spolecznych

Uniwersytetu Mikofaja Kopernika w Toruniu

z dnia 18.10.2022 r.

OBECNI:

o Dr hab. Radoslaw Sojak, prof. UMK - Dziekan WFINS

o Prof. Krzysztof Rubacha

o Prof. Maria Lewicka
o Dr hab. Ditta Baczala, prof. UMK
o Dr hab. Krzysztof Pietrowicz, prof. UMK
o Dr hab. Maciej Trojan, prof. UMK
o Dr hab. Marek Jeziriski, prof. UMK
o Dr hab. Marek Nasieniewski, prof. UMK
o Dr hab. Zbigniew Nerczuk, prof. UMK
o Dr Anna Karczmarczyk
o Dr Anna Kola

o Dr in2. Mariusz Jarocki
o Dr Joanna Szalacha-Jarmu2ek

o Mgr Anna Mielczarek-Taica
r Jakub Michalak
o Kajetan Szmul

o Natalia Slomkowska

Protokolantka: mgr Anna Pietrzak

PORZADEK OBRAD

t. Otwarcie posiedzenia

2. Informacje i komunikaty Dziekana

3. Przyjqcie protokofu z posiedzenia Rady Dziekafiskiej dnia 20 wrze6nia 2022 r. - referuje
prof. dr hab. Tomasz Szlendak

4. Przyjqcie Raportu z bodori los6w absolwentiw Wydziolu Filozofii i Nauk Spolecznych UMK
roku akademickiego 2020/2021 przeprowadzonych 6 miesiqcy od skoriczenia studi6w wraz
z rekomendociami dziobrt doskonalqcych Wydzialowej Komisji ds. Jokoici Ksztalcenio -
referuje Prodziekan ds. ksztafcenia drAnna Kola

5. Wolne wnioski
6. Zamkniqcieposiedzenia

Posiedzenie Rady Dziekafiskiej WFINS rozpoczqio siq o godz. 13.15 w budynku WFINS przy
ul. Lwowskiej 1 (lnstytut Nauk Pedagogicznych), w sali 394 (il piqtro).



Ad 1.

Dziekan WFINS dr hbb. Radoslaw Sojak, prof. UMK otworzyl posiedzenie Rady i przedstawil porzqdek
obrad, kt6ry przyjqto poprzez aklamacjq.

Dr in2. Mariusz Jarocki, na pro6bq Dziekana, zgodzil siq zostai konsultantem niniejszego protokolu.

Ad2.

Dziekan poinformowal zgromadzonych o tym, 2e w tygodniu poprzedzajqcym posiedzenie Rady
Dziekariskiej, odbyty siq dwa spotkania Rady Rektorskiej, podczas kt6rych dyskutowano adaptacjq
Uniwersytetu do zmieniajqcych siq warunk6w zewnQtrznych. Jako Uniwersytet wchodzimy w kryzys
energetyczny i inflacyjny w sytuacji deficytu finansowego uczelni, zwiqzanego z brakiem uzyskania
zgody Rady Uczelni na sprzeda2 nieruchomo6ci w Piwnicach. Uczelnie otrzymaly zapowiedi
drastycznego podniesienia koszt6w energii i ogizewania. Energia elektryczna zdro2eje 4-krotnie.

Dzie ka n przekazal czf o n kom Rady Dzie ka riskiej nastqpuiEce info rmacje :

o Zmieni siq organizacja roku akademickiego 2022/23, dziqki czemu powinno udai siq
wygospodarowai 3 tygodnie bez zajg( dydaktycznych w szczycie sezonu grzewczego. Rok
akademicki nie zostanie skr6cony, wszystkie przewidziane planem zajqcia zostanE
zrealizowane.

o Rozwa2ana jest trwafa zmiana organizacji roku, kt6ra wydlu2alaby okres, kiedy w zimie nie
prowadzi siq zajqi.

o Dziekan zaproponowal Radzie Rektorskiej aby zajqcia zaplanowane na styczefi odbyty siq
w trybie zdalnym, tak aby mo2liwe bylo zamkniqcie budynk6w do kodca lutego. propozycja nie
zostala jednak zaakceptowana. Problem zglaszaly wydzialy eksperymentalne, kt6rym trudno
bytby nadrobii zajqcia laboratoryjne. Dziekan zwr6cil tak2e uwage, 2e w przypadku zamkniqcia
budynk6w, pracownicy zostanE skierowani na urlopy. Dziekan zastrzegl, 2e propozycje te majq
na razie wstqpny charakter.

o Wsp6fczynnik ciepta w budynkach UMK zostal obni2ony o 2 stopnie w zimie i podniesiony o 2
stopnie latem co ma pozwolii na ograniczenie nadmiernego ogrzewania i korzystania
z klimatyzacji.

o Zapowiedziano audyt wykorzystania bazy dydaktycznej i racjonalizacjq wykorzystania sal. Nie
wiadomo jeszcze czy bqdzie to skutkowai wprowadzeniem centralnego mechanizmu
planowania.

o Nie jest przewidziane zamro2enie inwestycji: Centrum Integracji w lasku bielafiskim poniewa2
jest ona finansowana ze Srodk6w wojew6dzkich, miejskich i uniwersyteckich. Inwestycja
zostala rozpoczQta i musi byi dokofczona. Koszty utrzymania budynku bqdq pokrywane
z funduszy pochodzqcych z YUFE.

o \{/ ciqgu najbli2szych 2 lat zostanq zlikwidowane biblioteki wydzialowe funkcjonujqce na
kampusie. Biblioteki Wydzial6w: Filozofii i Nauk Spotecznych i Humanistycznego majq zostai
zintegrowane. Dziekan bqdzie w tej sprawie rozmawial z Dziekan Wydzialu Humanistycznego
prof. Wr6blewskq. W wyniku tych operacji nie sq przewidywane zwolnienia bibliotekarzy.
Redukcja liczby etat6w bqdzie wynikiem przechodzenia na emeryturq starszych pracownik6w
bibliotek.

. Zapowiedziano catkowite zamro2enie zatrudniefi do koica 2023 r. Oznacza to r6wnie2
nieodtwarzanie etat6w i niezatrudnianie nowych os6b. W tym kontek6cie pojawila siq
informacja o przeglqdzie zatrudniefi os6b, kt6re nabyfy uprawnienia emerytalne. Dziekan



a

a

apelowal w tej sprawie o niepodejmowanie arbitralnych decyzji i pozostawienie ostatecznej

decyzji na wydziafach.

Zostanie zawieszony a byi mo2e calkowicie zlikwidowany mechanizm automatycznego awansu

na stanowisko profesora uczelni po uzyskaniu habilitacji. W zwiqzku z powy2szym konieczne

bqdzie przygotowanie kryteri6w awansu na to stanowisko. W przypadku awansu asystent6w

na adiunkt6w po obronie doktoratu raczej nie powinno byd problem6w.

Dziekan wyja5nif, 2e trudna sytuacja uczelni nie wynika jedynie z takich czynnik6w jak inflacja

i znaczny wzrost cen medi6w ale tak2e z planowanego wzrostu wynagrodzefi minimalnych.
Obowiqzkowe podniesienie wynagrodzeri minimalnych obciq2y bud2et UMK, wg wyliczed

Kwestora, o okofo 12 mln zi i doprowadzi do splaszczenia struktury wynagrodzed miqdzy
pracownika m i obslugi i asystentam i badawczo-dyda ktycznym i.

Dziekan odbqdzie spotkania z Dyrektorami Instytut6w w sprawie plan6w zatrudnienia. Dziekan

poprosif o przygotowanie przeglqdu spraw kadrowych pod kqtem awans6w (doktoraty,

habilitacje i profesury).

Dziekan poprosil o to by przygotowai do kodca pa2dziernika dokladny wykaz wszystkich

niewykorzystanych dotqd etat6w i czq6ci etat6w. Prof. Maria Lewicka zapytafa czy

przygotowanie takiego zestawienia oznacza,2e planowane jest zabranie tych etat6w czy tylko
ich zamro2enie. Dziekan przyznal,2e nie wie jaka jest intencja wladz rektorskich ale wg niego

dziqki takiemu wykazowi mo2na wykazai oszczqdno6ci a w przyszloSci wr6cii do tych plan6w
i odtwarzad etaty. Dr Mariusz Jarocki zapytaf o to jaki okres ma obejmowai to zestawienie.

Dziekan odpowiedzial, 2e od poczqtku funkcjonowania wydziafu czyli od 2019 roku. Prof.
Lewicka zapytafa o to czy bqdzie mo2liwe aby w przyszlym roku pracownicy bqdqcy obecnie

zatrudnieni na p6l etatu in2ynieryjnego i p6f dydaktycznego zostali, po uzyskaniu stopnia
doktora, zatrudnieni na stanowiskach badawczo-dydaktycznych. Dziekan odpowiedziaf, 2e

sqdzi, 2e je6li nie bqdzie siq to wiqzafo ze wzrostem koszt6w pracy to. bqdzie to mo2liwe.

Dziekan poinformowal, 2e w ramach oszczqdnoSci rozwa2ane jest wylqczenie basenu
uniwersyteckiego.

Prof. Lewicka zapytala czy jeSli budynek zapewnil sobie du2q oszczqdno66 to Instytut mo2e

liczy(ztego tytulu na zyski. Prof. MaciejTrojan dodal,2e nowy budynek Instytutu Psychologii
zapewnia sobie dziqki fotowoltaice blisko pofowq oszczqdnoSci na energii. Dziekan

odpowiedzial, 2e nie sqdzi aby byly z tego tytufy dodatkowe bonusy poza rzeczywistym
obni2eniem koszt6w.

Prof. Marek Jezifiski zapytal o plany solaryzacji na uniwersytecie. Dziekan odpowiedzial,2e
podczas spotkania Rady Rektorskiej padlo to pytanie i Kanclerz wyrazil obawq, ie mimo i2

solaryzacja jest mo2liwa, to w tej chwili nie otrzymamy gwarancji odbioru wiqkszo6ci
wyprodukowanej energii. Wqtpliwy jest tak2e poziom zwrotu z inwestycji przy obecnym
poziomie inflacji. Rozwa2ana jest natomiast termomodernizacja budynk6w Rektoratu
i Biblioteki Gf6wnej, kt6re przyniostyby oszczqdno66 rzqdu 550 ty6. zf./rok. Prof. Lewicka
zapytala w jakiej formie moglaby byi planowana solaryzacja na UMK. Dziekan odpowiedzial,
2e rozwalane sA dwa scenariusze. Pierwszy to solaryzacja kampusu z wykorzystaniem
dostqpnych dach6w i daszk6w. Drugi scenariusz to wykorzystanie ziemi nale2qcej do
Uniwersytetu w Piwnicach i zbudowanie tam farmy solarnej.
Dziekan wspomnial, 2e nie bqdzie napelniany basen zewnqtrzny na kampusie.
Dziekan powiedziaf o planach wladz rektorskich dotyczqcych integracji struktury wydzialowej
uniwersytetu. Ma powstai mniej ale wiqkszych wydzial6w. Rektor poprosil o wytypowanie
z ka2dej dziedziny po jednym przedstawicielu do zespofu, kt6ry zajmie siq przygotowaniem
analizy takiej zmiany. WSr6d humanist6w do zespolu dostafa zgloszona prof. Wr6blewska.



o Dziekan przekazal informacjq o tym, 2e nie bqdziemy mogli wydawai absolwentom dyplom6w
podczas dyplomatorium. Wynika to z ustawy o dokumentach publicznych. Zaproponowano by
wydawai studentom podczas uroczysto6ci listy gratulacyjne. Najprawdopodobniej wiqc nie
bqdzie chqtnych do uczestnictwa w spotkaniu. Pan Jakub Michalak zwr6cil uwage, 2e dla
student6w i ich rodzic6w byla to wa2na uroczysto5i. Dziekan poprosil p. Michalaka
o rozeznanie wSr6d student6w czy sq chqtni i gotowi przyjechai na uroczystosi, podczas kt6rej
bqdq wrqczane listy gratulacyjne.

r Dziekan poinformowal, 2e zglasza na kolejny rok duZy remont zwiqzany z budowq windy dla
os6b z niepetnosprawno6ciami w budynku przy Fosie Staromiejskiej 1a. Sprawa windy jest na

etapie zabiegania o uzyskanie zg6d na wykorzystanie praw autorskich od spadkobierczyri
projektanta budynku. Zgloszony zostanie tak2e remont w budynku przy ul. Gagarina 13a
polegajqcy na osuszeniu, izolacji piwnicy i malowaniu. Dziekan zglositak2e potrzebq wykonania
ekspertyzy dotyczqcej tego czy mo2liwe jest ryybicie otwor6w okiennych w 2 salach w budynku
przy ul. Lwowskiej 1.

o Dziekan zwr6cil siq z proSbq.do dyrekcji INP i IBK z pro6bq o przygotowanie do kofca tygodnia
informacjio matych remontach (malowanie pomieszczef, odSwie2enie, instalowanie na stale
sprzqtu w salach).

o Prof. Zbigniew Nerczuk zapytal czy utrzymane zostaiq stypendia za wysokopunktowane
publikacje. Dziekan powiedzial, 2e temat nie byl poruszany podczas spotkania Rady

Rektorskiej.

Ad 3.

Prof. Tomasz Szlendak nie byl obecny podczas posiedzenia Rady Dziekaiskiej ale Dziekan
poinformowal, 2e otrzymal e-mail, w kt6rym prof. Szlendak potwierdza zgodno6i protokolu
z przebiegiem posiedzenia Rady Dziekariskiej dnia 20 wrzeSnia 2O22 r.

W glosowaniu jawnym, popnez podniesienie rak, protok6f zostal jednomy6lnie przyjqty przez Radq

Dziekaf skq.

Ad 4.

Prodziekan ds. ksztalcenia dr Anna Kola odczytala: Roport zbodart bs6w absolwent6w Wydzialu
Filozofii i Nauk Spolecznych UMK roku okodemickiego 2020/2027 przeprowodzonych 6 miesiqcy od
skoriczenia studi6w wroz z rekomendocjomi dzialari doskonalqcych Wydziatowej Komisji ds. Jokoici
Ksztolcenia - zafqcznik nr 1 do niniejszego protokofu.

Po zakoriczeniu prezentacji Dziekan otworzyl dyskusjq. Prof. Maria Lewicka zapytala czy badaniu byli
poddani absolwenci Psychologii. Pani Prodziekan odpowiedziala, 2e tak. Choi bylo to bardzo mala

liczba respondent6w (5).

Dziekan zarzqdzil glosowanie nad przyjqciem Raportu. W glosowaniu jawnym, poprzez podniesienie

r?k, Rada Dziekafska jednomy6lnie przyjgta Rapoft zbodort bs6w obsolwent6w Wydzialu Filozofii

i Nouk Spolecznych UMK roku akademickiego 2020/2021 przeprowadzonych 6 miesiqcy od skoriczenio

studi6w wroz z rekomendocjomi dzialori doskonolqcych Wydzialowej Komisji ds. JakoSci Ksztalcenia.

Ad s.

Prof. Lewicka poinformowafa o zdobyciu przez budynek Instytutu Psychologii i Katedry Kognitywistki

wyr62nienia w konkursie Modernizacja Roku w kategorii Pomiqt miejsc historycznych.



Prof. Nerczuk zapytaf o spos6b dystrybucji 4,4% podwy2ki, o kt6rej informowalo ministerstwo. Dziekan

odpowiedzial, 2e Collegium Medicum proponowafo 2eby podzielii kwoty na czq6i obowiqzkowq

i uznaniowq ale 2adne konkretne informacji nie byly przekazane.

Prof. Lewicka podkreSlifa, 2e koniecznie trzeba zaczqf inwestowad w promocjq w zwiqzku ze

zmniejszajqcq siq liczbq kandydat6w. Trzeba koniecznie zmienii formq promocji by przyciqgai

kandydat6w.

Ad 6.

Dziekan podziqkowaf uczestnikom spotkania i zamknql posiedzenie rady Dziekaiskiej.


